
Andelsboligforeningens bestyrelse i Gothersgade 43 / Ny Østergade 34 har besluttet at sende dette 
høringssvar om det endelige udkast til restaurations- og nattelivsplan, som er i offentlig høring i perioden 
2. juni-27. juli 2021. 

 
Som beboer i et af de mere festlige områder af indre by, har vi besluttet at indsende dette høringssvar i 
håbet om, at vi beboere vil blive hørt ifm restaurations- og nattelivsplanen. Vi elsker at bo i Indre By og i en 
levende by, men det har de sidste mange år taget overhånd.  

Der er mange fine forslag i nattelivsplanen, som vi ser som gode symptombehandlende initiativer, men vi 
savner fokus på det reelle problem: bevillingerne. Vi bakker derfor op om Indre By Lokalråds forslag om at 
antallet af kl. 5 bevillinger skal revideres: 

Lokaludvalget foreslår, at udgangspunktet i Indre By er, at i nætterne før fredag, lørdag og søndag samt 
helligdage har restaurationerne nattilladelse til kl. 2. De øvrige nætter har de nattilladelse til kl. 24. 
Herudover mener vi at bevillinger bør nulstilles ved salg af klubber. Branchen har ikke krav på at kunne 
sælge deres restauration med garanti for, at den næste ejer får samme bevilling. Restauratørerne må 
udvikle en forretningsmodel, der er baseret på, at de som udgangspunkt har en bevilling for fx 8 år ad 
gangen. At have ondt af restauratører her er efter vores overbevisning ikke gangbar. Herudover bør 
gentagne overtrædelser af regler for en natklubejer afstedkomme, at bevilling bliver frataget.  Endelig bør I 
være opmærksomme på, at en kl. 5 bevilling i mange tilfælde er ensbetydende med mulighed for 
døgnåbent – ikke ønskværdigt som nabo. 

De ting vi gerne vil pointere omkring symptombehandlende initiativer er:  

Efter mange natlige opringninger til politi, støjenhed mm fra os beboere her i andelsboligforeningen 
Gothersgade/ Ny Østergade sætter vi stor pris på forslaget i planen om, at der etableres én indgang til 
myndighederne ved klager. Har flere gange følt os kastet rundt i systemet – midt om natten.  

Forslaget i Restaurations- og nattelivsplanen, om at stoppe for biltrafik i festgaderne i perioderne fra kl. 22-
02 i weekenderne kan vi også kun bakke op om. Vi tror på, at det vil reducere støjen fra partybusser og 
muskelbiler. Dog er det vigtigt, at der er tale om begrænsede tidsperioder, så det ikke går ud over trafik for 
de handelsdrivende og beboere i deres dagligdags rutiner. 

Endelig har brancheforeningen Dansk Live stillet et forslag om at kommunen etablerer en pulje, der kan 
ansøges af klubberne til brug ved bedre lydisolering af deres klubber.  Selvom der er er sat krav om 
lydniveau på afspilning indenfor i klubberne, så ligger disse klubber ofte i indre by i gamle bygninger, hvor 
lyden forplanter sig opad på snørklede måder – op i beboelseslejligheder helt op til 5. sal. Så dette vil være 
et godt supplement til planen, som vi her i Gothersgade/Ny Østergade ville sætte pris på. 

 


